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Protokół Nr 5/19 

z obrad V sesji VIII kadencji Rady Gminy Srokowo, która odbyła się                                                  

w sali galerii Gminnego Ośrodka Kultury w Srokowie 

w dniu 21 lutego 2019 r. 

 

Początek posiedzenia – godz. 14.00, zakończenie posiedzenia –  godz. 17.00. 

 

Radni otrzymali zawiadomienie o sesji wraz z materiałami w wymaganym terminie. 

Obradom przewodniczył Piotr Dziadoń - Przewodniczący Rady Gminy Srokowo. 

Pkt 1. 

Otwarcie  sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym      

(t.j. Dz. U. z 2018 r. poz. 994 z późn. zm.) otwarcia sesji dokonał Przewodniczący 

Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń, po czym powitał przybyłych radnych i gości: 

Pana Marka Olszewskiego –Wójta Gminy Srokowo, 

Panią Małgorzatę Cwalina – Skarbnika Gminy, 

Panią Małgorzatę Chociełowską – Sekretarz Gminy, 

Pana Ryszarda Bielańskiego – Radcę Prawnego, 

Wysoką Radę oraz Panią Olgę Szostek,  

Zaproszonych gości w osobach: 

Pana Łukasza Wiśniewskiego - Radnego Powiatu Kętrzyńskiego, 

Pana Romana Kuriatę - Radnego Warmińsko-Mazurskich Izb Rolniczych Powiatu 

Kętrzyńskiego, 

Pana Piotra Dzirbę – Dzielnicowego Gminy Srokowo, 

kierowników jednostek organizacyjnych: 

Panią Grażynę Bień – Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Srokowie, 

Panią Danutę Bielecką – Wicedyrektora Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią                    

w Solance, 

Pana Janusza Januszewskiego – Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury w Srokowie, 

Pana Stanisława Kachniarza – Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej                          

i Mieszkaniowej w Srokowie, 

Panie i Panów sołtysów oraz sołtysów ubiegłej kadencji, którzy zakończyli swą pracę 

na rzecz mieszkańców sołectw jak również wszystkie osoby uczestniczące w 

dzisiejszej sesji. 

Lista obecności radnych i zaproszonych osób stanowi załącznik Nr 1, 2 i 3 do 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń kontynuując posiedzenie sesji na 

podstawie listy obecności stwierdził, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady Gminy wynoszącego 15 osób stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
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Zgodnie z § 33 ust. 3 Statutu Gminy Srokowo, Rada Gminy na wniosek 

Przewodniczącego Rady Gminy, powołała sekretarza sesji, którym jednogłośnie 15 gł. 

„za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się” została wybrana radna Teresa 

Krasucka, kolejna z listy radnych.  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski poinformował, że mieszkańcy wszystkich 

sołectw podczas zebrań wiejskich wybrali na nową kadencję Sołtysów i Rady 

Sołeckie.  

Sołtysem Sołectwa Silec została Pani Sonia Radomska, a w skład rady sołeckiej 

weszli: P. Aniela  Cieślak, P. Beata Bociek, P. Marek Stachurski, P. Anna 

Klimaszewska i P. Bronisława Paluszkiewicz.  

Sołtysem Sołectwa Leśniewo został Pan Mirosław Baran, a w skład rady sołeckiej 

weszli: P. Małgorzata Mróz, P. Edyta Mróz i P. Artur Tylicki.  

Sołtysem Sołectwa Leśny Rów została Pani Grażyna Jarocka, a w skład rady sołeckiej 

weszli: P. Paweł Klimowicz, P. Paweł Kłosek i P. Alicja Kuriata. 

Sołtysem Sołectwa Solanka została P. Agnieszka Kieda, a w skład rady sołeckiej 

weszli: P. Aleksander Kamiński, P. Agata Łata, P. Agnieszka Przytuła, P. Piotr 

Komorowski i P. Monika Kwiatoń. 

Sołtysem Sołectwa Srokowo została Pani Regina Wieczorek, a w skład rady sołeckiej 

weszli: P. Ewa Dudek, P. Bożena Kozłowska, P. Urszula Niska, P. Kamil Pawłusewicz                   

i P. Bogusława Tabaka. 

Sołtysem Sołectwa Bajory Wielkie została Pani Teresa Krasucka, a w skład rady 

sołeckiej weszli: P. Andrzej Ręmbisz, P. Józef Rorat i P. Edward Wandzel. 

Sołtysem Sołectwa Jankowice została Pani Monika Czerwonka, a w skład rady 

sołeckiej weszli: P. Agnieszka Luszczyk, P. Henryk Stelmach i P. Monika Stelmach. 

Sołtysem Sołectwa Siniec została Pani Halina Ryba, a w skład rady sołeckiej weszli: 

P. Elżbieta Dźwil, P. Katarzyna Kiełdanowicz i P. Renata Mendala. 

Sołtysem Sołectwa Kosakowo został Pan Zenon Rutkowski, a w skład rady sołeckiej 

weszli: P. Regina Jędrzejczyk, P. Grażyna Kuriata i P. Jerzy Rutkowski. 

Sołtysem Sołectwa Wilczyny została Pani Małgorzata Dwulat, a w skład rady sołeckiej 

weszli: P. Katarzyna Skawińska, P. Bogusława Solecka i P. Zenon Pusio. 

Sołtysem Sołectwa Jegławki został Pan Kazimierz Rutkowski, a w skład rady sołeckiej 

weszli: P. Bartłomiej Doroszkiewicz, P. Janusz Zabratański, P. Mariusz Brzostek                  

i P. Dariusz Aftyka. 

 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski wraz z Przewodniczącym Rady Gminy Srokowo 

Piotrem Dziadoniem podziękowali wszystkim sołtysom za wspaniałą współpracę,                    

a nowo wybranym przedstawicielom sołectw pogratulowali wygranych wyborów. 

Szczególne podziękowania i symboliczne wiązanki kwiatów otrzymali sołtysi, którzy 

zakończyli swoją pracę na rzecz swoich sołectw, a mianowicie: Pani Gertrudzie 

Warno, Pani Agnieszce Luszczyk, Pani Agacie Łata, Pani Renacie Mendala, Panu 

Henrykowi Flis oraz Panu Józefowi Pawłusewiczowi. Pani Gertruda Warno otrzymała 

również podziękowania od przedstawicieli mieszkańców swojego sołectwa za 
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wieloletnią pracę dla dobra Sołectwa Silec.  

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 1 i przeszedł do realizacji pkt 2 porządku 

obrad.  

Pkt 2. 

Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie jego 

zmiany. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poinformował, że porządek 

obrad (załącznik nr 4) radni otrzymali w zawiadomieniach w ustawowym terminie, 

który przedstawiał się następująco: 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

 

1.   Otwarcie V sesji Rady Gminy Srokowo. 

2.   Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmiany. 

3.   Przyjęcie protokołu z  IV sesji Rady Gminy Srokowo. 

4.   Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

5.   Interpelacje i zapytania radnych. 

6.   Informacja z organizacji ferii zimowych dla dzieci i młodzieży w GOK, Szkole  

      Podstawowej i obiektach sportowych. 

7.   Informacja merytoryczna dotycząca funkcjonowania świetlic wiejskich w gminie  

      Srokowo w 2018 r. oraz z dalszym ich funkcjonowaniem w roku 2019.  

8.   Informacja o pozyskanych przez gminę środkach unijnych w 2018 r. 

9.   Analiza działań i form promocji w Gminie Srokowo w 2018 r. 

10. Analiza kryteriów rekrutacji do publicznych przedszkoli i oddziałów  

     przedszkolnych. 

11. Analiza wyników pracy zespołu ds. przygotowania koncepcji organizacyjno- 

     finansowej funkcjonowania oświaty w Gminie Srokowo. 

12.   Podjęcie uchwał w sprawach: 

12.1. Określenia kryteriów obowiązujących w postępowaniu rekrutacyjnym do klas  

        pierwszych publicznej szkoły podstawowej, dla których organem prowadzącym  

       jest Gmina Srokowo, dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem wybranej  

       szkoły, określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełniania  

       kryteriów oraz przyznania liczby punktów każdemu kryterium. 

12.2. Zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. prof. Stanisława  

        Srokowskiego w Srokowie z Filią w Solance poprzez obniżenie stopnia  

        organizacji Szkoły Filialnej  w Solance do struktury I-IV. 

12.3. Zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. prof. Stanisława  

        Srokowskiego w Srokowie z Filią w Solance poprzez likwidację szkoły filialnej. 

12.4.  Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 2019-2023. 

12.5.  Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2019 r. 

13.   Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
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14.   Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

15. Zakończenie obrad V sesji Rady Gminy Srokowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zapytał czy są wnioski, uwagi lub 

propozycje zmian w przedstawionym porządku obrad? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski poprosił o:   

- Zdjęcie z porządku obrad pkt 10 – analizę kryteriów rekrutacji do publicznych 

przedszkoli i oddziałów przedszkolnych. Punkt ten dotyczy uchwały, która była 

analizowana podczas wspólnego posiedzenia komisji stałych, a na dzisiejszej sesji 

zostanie poddana głosowaniu.  

-Zamianę kolejności podejmowania projektów uchwał, a mianowicie punktu 12.2                   

z punktem 12.3. W pierwszej kolejności powinna być procedowana uchwała dalej 

idąca.  

-Zdjęcie z porządku obrad pkt 12.4. –zmiany WPF Gminy Srokowo na lata 2019-2023 

i wprowadzenie w to miejsce projektu uchwały w sprawie poboru podatku rolnego, 

leśnego i od nieruchomości od osób fizycznych w drodze inkasa, wyznaczenia 

inkasentów i określenia wynagrodzenia za inkaso. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił o głosowanie na temat 

przyjęcia zmiany polegającej na zdjęciu z porządku obrad punktu 10, analizę 

kryteriów rekrutacji do publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych.                

 

Rada Gminy Srokowo jednogłośnie –15 gł. „za” , 0 gł. „przeciw”,                                     

0 gł. „wstrzymujących się”  przyjęła zmianę polegającą na zdjęciu z 

porządku obrad punktu 10 - analizę kryteriów rekrutacji do publicznych 

przedszkoli i oddziałów przedszkolnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił o głosowanie na temat 

przyjęcia zmiany polegającej na zamianie w porządku obrad punktów 12.2 z punktem 

12.3.                

 

Rada Gminy Srokowo jednogłośnie –15 gł. „za” , 0 gł. „przeciw”,                                     

0 gł. „wstrzymujących się”  przyjęła zmianę polegającą na zamianie                            

w porządku obrad punktów 12.2 z punktem 12.3. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił o głosowanie na temat 

przyjęcia zmiany polegającej na zdjęciu z porządku obrad punktu 12.4                               

i wprowadzenie w to miejsce projektu uchwały w sprawie poboru podatku rolnego, 

leśnego i od nieruchomości od osób fizycznych w drodze inkasa, wyznaczenia 

inkasentów i określenia wynagrodzenia za inkaso.                
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Rada Gminy Srokowo jednogłośnie –15 gł. „za” , 0 gł. „przeciw”,                                     

0 gł. „wstrzymujących się”  przyjęła zmianę polegającą na zdjęciu z 

porządku obrad punktu 12.4 i wprowadzenie w to miejsce projektu 

uchwały w sprawie poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości 

od osób fizycznych w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia 

wynagrodzenia za inkaso.            

 

 

Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 

1.   Otwarcie V sesji Rady Gminy Srokowo. 

2.   Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmiany. 

3.   Przyjęcie protokołu z  IV sesji Rady Gminy Srokowo. 

4.   Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

5.   Interpelacje i zapytania radnych. 

6.   Informacja z organizacji ferii zimowych dla dzieci i młodzieży w GOK, Szkole  

      Podstawowej i obiektach sportowych. 

7.   Informacja merytoryczna dotycząca funkcjonowania świetlic wiejskich w gminie  

      Srokowo w 2018 r. oraz z dalszym ich funkcjonowaniem w roku 2019.  

8.   Informacja o pozyskanych przez gminę środkach unijnych w 2018 r. 

9.   Analiza działań i form promocji w Gminie Srokowo w 2018 r. 

10. Analiza wyników pracy zespołu ds. przygotowania koncepcji organizacyjno- 

     finansowej funkcjonowania oświaty w Gminie Srokowo. 

11.   Podjęcie uchwał w sprawach: 

11.1. Określenia kryteriów obowiązujących w postępowaniu rekrutacyjnym do klas  

        pierwszych publicznej szkoły podstawowej, dla których organem prowadzącym  

       jest Gmina Srokowo, dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem wybranej  

       szkoły, określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełniania  

       kryteriów oraz przyznania liczby punktów każdemu kryterium. 

11.2. Zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. prof. Stanisława  

       Srokowskiego w Srokowie z Filią w Solance poprzez likwidację szkoły filialnej. 

11.3.Zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. prof. Stanisława Srokowskiego                       

       w Srokowie z Filią w Solance poprzez obniżenie stopnia organizacji Szkoły  

       Filialnej w Solance do struktury I-IV. 

11.4. Poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości od osób fizycznych w  

        drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia wynagrodzenia za inkaso. 

11.5.  Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2019 r. 

12.   Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

13.   Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

14. Zakończenie obrad V sesji Rady Gminy Srokowo. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił o głosowanie na temat 

przyjęcia porządku obrad po zmianach.   
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Rada Gminy Srokowo jednogłośnie –15 gł. „za” , 0 gł. „przeciw”,                                     

0 gł. „wstrzymujących się”  przyjęła porządek obrad po zmianach. 

                                                                            

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 2 i przeszedł do realizacji pkt 3 porządku 

obrad.  

 

Pkt 3. 

Przyjęcie protokołu z  IV sesji Rady Gminy Srokowo. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poinformował, że protokół             

z IV sesji Rady Gminy Srokowo z dnia grudnia 30 stycznia 2019 r. był do wglądu                  

w biurze Rady Gminy oraz został wyłożony na pół godziny przed sesją na sali obrad 

(załącznik nr 5 do protokołu). Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, iż zapoznał się                           

z protokołem, który wiernie odzwierciedla przebieg ostatniej sesji Rady Gminy po 

czym zapytał radnych czy mają uwagi lub wnioski do protokołu. Wobec braku 

zastrzeżeń poddał pod głosowanie protokół z IV sesji Rady Gminy Srokowo z dnia                   

30 stycznia 2019 r., podczas którego na sali obrad obecnych było 15 radnych.  

 

Rada Gminy Srokowo przyjęła protokół z IV sesji większością głosów                         

i bez uwag –  13 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”  

i 2 gł. „wstrzymujących się”. 

(radni nieobecni na posiedzeniu sesji Rady Gminy) 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 3 i przeszedł do realizacji pkt 4 porządku 

obrad. 

Pkt 4. 

Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił Wójta Gminy Srokowo                  

o przedstawienie informacji  z jego działalności w okresie międzysesyjnym (załącznik 

nr 6 do protokołu). 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że w okresie międzysesyjnym,                   

a mianowicie od 30 stycznia 2019 do 20 lutego 2019 roku wydał 14 zarządzeń: 

 

1. Zarządzenie nr 4/2019 z dnia 1 lutego 2019 r. w sprawie zarządzenia wyboru 

Sołtysa Sołectwa Kosakowo oraz członków Rady Sołeckiej Sołectwa Kosakowo. 

2. Zarządzenie nr 5/2019 z dnia 1 lutego 2019 r. w sprawie zarządzenia wyboru 

Sołtysa Sołectwa Leśniewo oraz członków Rady Sołeckiej Sołectwa Leśniewo. 

3. Zarządzenie nr 6/2019 z dnia 1 lutego 2019 r. w sprawie zarządzenia wyboru 

Sołtysa Sołectwa Jegławki oraz członków Rady Sołeckiej Sołectwa Jegławki. 
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4. Zarządzenie nr 7/2019 z dnia 1 lutego 2019 r. w sprawie zarządzenia wyboru 

Sołtysa Sołectwa Silec oraz członków Rady Sołeckiej Sołectwa Silec. 

5. Zarządzenie nr 8/2019 z dnia 1 lutego 2019 r. w sprawie zarządzenia wyboru 

Sołtysa Sołectwa Leśny Rów oraz członków Rady Sołeckiej Sołectwa Leśny Rów. 

6. Zarządzenie nr 9/2019 z dnia 1 lutego 2019 r. w sprawie zarządzenia wyboru 

Sołtysa Sołectwa Srokowo oraz członków Rady Sołeckiej Sołectwa Srokowo. 

7. Zarządzenie nr 10/2019 z dnia 1 lutego 2019 r. w sprawie zarządzenia wyboru 

Sołtysa Sołectwa Solanka oraz członków Rady Sołeckiej Sołectwa Solanka. 

8. Zarządzenie nr 11/2019 z dnia 1 lutego 2019 r. w sprawie zarządzenia wyboru 

Sołtysa Sołectwa Bajory Wielkie oraz członków Rady Sołeckiej Sołectwa Bajory 

Wielkie. 

9. Zarządzenie nr 12/2019 z dnia 1 lutego 2019 r. w sprawie zarządzenia wyboru 

Sołtysa Sołectwa Wilczyny oraz członków rady Sołeckiej Sołectwa Wilczyny. 

10. Zarządzenie nr 13/2019 z dnia 1 lutego 2019 r. w sprawie zarządzenia wyboru 

Sołtysa Sołectwa Siniec oraz członków Rady Sołeckiej Sołectwa Siniec. 

11. Zarządzenie nr 14/2019 z dnia 1 lutego 2019 r. w sprawie zarządzenia wyboru 

Sołtysa Sołectwa Jankowice oraz członków Rady Sołeckiej Sołectwa Jankowice. 

12. Zarządzenie nr 15/2019 z dnia 14 lutego 2019 r. w sprawie upoważnienia i 

powierzenia spraw Sekretarzowi Gminy. 

13. Zarządzenie nr 16/2019 z dnia 18 lutego 2019 r. w sprawie ustalenia planu 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz określenia 

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie oraz specjalności i formy 

kształcenia, na które dofinansowanie będzie przyznawane w 2019 r. 

14. Zarządzenie nr 17/2019 z dnia 19 lutego 2019 r. w sprawie wydania 

upoważnienia dla Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego w Srokowie. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że we wskazanym okresie 

międzysesyjnym miały miejsce również następujące zdarzenia: 

- W dniu 31 stycznia Wójt złożył wniosek w Urzędzie Marszałkowskim o dotację                  

z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych na kwotę 100 tys. zł. 

- Odbyło się spotkanie z P. Wojciechem Darskim, który opracowuje Przewodniki oraz 

wydania historyczne dotyczące różnych regionów. 

- Przeprowadzono spotkanie z geodetami na temat bieżącej współpracy. 
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- Miało miejsce spotkanie z przedstawicielami Firmy GISTON w sprawie 

funkcjonalności systemów informacji przestrzennej. 

- Uczestniczono w odprawie rocznej w Komendzie Powiatowej Państwowej Straży 

Pożarnej w Kętrzynie. 

- Odbyło się spotkanie z przedstawicielem Stowarzyszenia „Blusztyn” w sprawie 

bieżącej współpracy. 

- Miało miejsce jedenaście zebrań wiejskich, podczas których wybrano na nową 

kadencję Sołtysów oraz Rady Sołeckie. 

- Uczestniczono w spotkaniu Zarządu Gminnego OSP w Srokowie, na którym ustalono 

terminy zebrań sprawozdawczych OSP. 

- Wójt uczestniczył w posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy Srokowo. 

- Wspólnie z Panem Przewodniczącym uczestniczono w spotkaniu z delegacją                     

z Prawdińska  w sprawie przygotowania realizacji projektu społecznego. 

- W dniu 20 lutego miało miejsce spotkanie z rodzicami uczniów Szkoły Podstawowej 

w Srokowie z Filią w Solance.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  zapytał czy radni mają 

zapytania do złożonych informacji, a w związku z ich brakiem zamknął punkt 4 

porządku obrad, a przed przystąpieniem do realizacji punktu 5 poprosił Pana asp. 

Piotra Dzirbę Dzielnicowego na ternie Gminy Srokowo o zabranie głosu.  

Asp. Piotr Dzirba dzielnicowy Gminy Srokowo podziękował wszystkim, zwłaszcza 

ustępującym już sołtysom za bardzo dobrą współpracę na rzecz bezpieczeństwa 

mieszkańców, a na nową kadencję życzył powodzenia oraz wielu sukcesów. Pan 

Dzirba zapewnił nowych Sołtysów, że zawsze mogą liczyć na jego pomoc. Ponadto 

przedstawił gamę działań priorytetowych prowadzonych przez Policję na terenie 

całego powiatu w tym i Gminy Srokowo, które są podsumowywane co pół roku. Mają 

one na celu zwiększenie bezpieczeństwa mieszkańców w miejscach wskazywanych 

jako jedne z bardziej narażonych na wystąpienie wykroczeń. Obecnie takimi 

działaniami objęto teren Solanki, a głównie wiaty oraz przystanku autobusowego. W 

celu poprawy bezpieczeństwa Policja ściśle współpracuje z innymi instytucjami jak 

np. z Urzędem Gminy, Strażą Graniczną, Ochotniczą Strażą Pożarną, sołtysami itp. 

Pan aspirant zaproponował, aby w okolicy wiaty i przystanku w Solance zainstalować 

monitoring co znacząco poprawiłoby bezpieczeństwo w okolicy. Kolejne działania w 

tym kierunku będą prowadzone we wrześniu bieżącego roku, a w związku z tym Pan 

aspirant zwrócił się z prośbą o zgłaszanie wszelkich propozycji lub pomysłów dzięki 

którym można byłoby zwiększyć bezpieczeństwo w naszej gminie. 
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Pkt 5. 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń poprosił radnych o składanie interpelacji              

i zapytań. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że przy przejściu dla pieszych (obok 

sklepu KUPIEC) znajduje się ubytek asfaltu, który stwarza zagrożenie dla 

nadjeżdżających samochodów oraz dla pieszych. Ponadto w tym miejscu nie ma 

żadnej lampy oświetleniowej. Radna zwraca się z prośbą o poprawę doświetlenia 

tego miejsca oraz zwrócenia uwagi na notoryczne pojawianie się ubytku w asfalcie 

tuż przy przejściu dla pieszych.  

Radna Renata Mendala poprosiła o przegląd oświetlenia w świetlicy wiejskiej                          

w Sińcu. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń ze względu na brak dalszych 

interpelacji i zapytań zamknął punkt 5 po czym przeszedł do realizacji punktu                    

6 porządku obrad. 

Pkt 6.   

Informacja z organizacji ferii zimowych dla dzieci i młodzieży w GOK, 

Szkole Podstawowej i obiektach sportowych. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń powiedział, że materiał radni otrzymali                  

w formie papierowej i elektronicznej w ustawowym terminie (załącznik nr 7 do 

protokołu). Temat był szeroko omawiany podczas posiedzeń komisji stałych po czym 

poprosił Pana Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury o podsumowanie organizacji ferii 

zimowych. 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury Janusz Januszewski powiedział, że organizacja 

tegorocznych ferii zimowych przebiegła bez żadnych komplikacji, a dzieci i młodzież 

bardzo chętnie korzystali z oferty przygotowanej przez GOK. Zorganizowano kilka 

wyjazdów podczas których frekwencja wynosiła 100%. Ogólny koszt wyjazdów 

wyniósł ok. 1200 zł, a jedynym kosztem ponoszonym przez rodziców były bilety 

wstępów dla swoich dzieci. Poza zajęciami na hali sportowej i wyjazdami dzieci 

korzystały z zajęć stacjonarnych proponowanych w Domu Kultury oraz w bibliotece. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń przedstawił wniosek z komisji dotyczący 

tego, że należy zwiększyć dostępność  atrakcji wyjazdowych dla dzieci co będzie 

wymagało zwiększenia kadry pracowniczej w GOK lub próby organizacji tzw. 

półzimowiska. Temat będzie ponownie analizowany podczas składania wniosków do 

budżetu gminy na zwiększenie środków na ten cel. Przewodniczący Rady Gminy ze 

względu na brak dyskusji poprosił o przegłosowanie przyjęcia informacji z organizacji 

ferii zimowych dla dzieci i młodzieży w GOK, Szkole Podstawowej i obiektach 
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sportowych. 

Rada Gminy Srokowo w obecności 13 radnych jednogłośnie –                      

15 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  przyjęła 

informację z organizacji ferii zimowych dla dzieci i młodzieży w GOK, 

Szkole Podstawowej i obiektach sportowych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 6 i przeszedł do realizacji pkt 7 porządku 

obrad.  

Pkt 7.    

Informacja merytoryczna dotycząca funkcjonowania świetlic wiejskich                    

w gminie Srokowo w 2018 r. oraz z dalszym ich funkcjonowaniem                           

w roku 2019.  

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń powiedział, że materiał radni otrzymali                  

w formie papierowej i elektronicznej w ustawowym terminie (załącznik nr 8 do 

protokołu). Temat był szeroko omawiany podczas posiedzeń komisji stałych po czym 

poprosił Panią Sekretarz o wprowadzenie do tematu. 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że na terenie gminy mamy 

10 świetlic wiejskich w miejscowościach: Solanka, Kosakowo, Leśniewo, Jegławki, 

Bajory Małe, Silec, Siniec, Wilczyny, Szczeciniak i Jankowice. Spośród nich 

najaktywniej działają świetlice w Solance, Jegławkach, Kosakowie i Sińcu. Niedawno 

powstało Koło Gospodyń Wiejskich w Leśniewie, które zaczyna prężnie swoją 

działalność, która to najprawdopodobniej przyczyni się do aktywizacji mieszkańców        

w życiu sołectwa. Godziny otwarcia świetlic są dostosowane do potrzeb mieszkańców 

danego sołectwa i są zgodne z danymi ujętymi w podpisanych umowach                       

z opiekunami świetlic. Na chwilę obecną zawarto 7 umów. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń otworzył dyskusję. 

Radny Józef Łastówka ma pewne wątpliwości związane z wysokościami opłat za 

świetlicę w Jegławkach. W materiałach, które przekazano radnym są informacje,                      

że za gaz i wodę zapłacono 28 277 zł rocznie co daje miesięcznie rachunek na prawie             

2400 zł., a za ścieki 1 869 zł. Radny powiedział, że po sprawdzeniu stanów licznika 

wynikło, iż w ciągu roku (od 21 stycznia do 31 grudnia 2018 r.) zużyto 34 m3 wody 

na kwotę 308 zł rocznie, po czym zapytał jak należy rozumieć rachunek za wodę, 

który nie jest adekwatny do ilości oddanych ścieków czyli na kwotę 1 869 zł? Radny 

zapytał czy to nie jest jakaś pomyłka w podanych kwotach z faktur? Zapytał dlaczego 

płacimy miesięcznie kwotę 2 350 zł za gaz? Co takiego dzieje się w świetlicy                            

w Jegławkach, że otrzymujemy tak wysokie rachunki? Radny prosi o wyjaśnienie tej 

sytuacji.   
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Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zapytał Panią Skarbnik czy 

przedstawione dane są prawdziwe? 

Skarbnik Gminy Srokowo Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że dane wynikają                   

z ewidencji. 

Radna Agnieszka Gajowniczek poprosiła Pana Wójta o przedstawienie informacji 

dotyczącej przyszłości świetlic wiejskich, zwłaszcza po tym jak zaniechano 

przekazania ich do Gminnego Ośrodka Kultury. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że wszystkie odczyty dotyczące 

ilości zużytego gazu, wody i ścieków  w świetlicach zostaną sprawdzone. Jeśli chodzi 

o funkcjonowanie świetlic, to będzie przekonywał sołectwa, aby jeśli to możliwe 

zakładały Koła Gospodyń Wiejskich. Wójt uważa, że takie koła są gwarancją 

najlepszego wykorzystania obiektów gminnych przeznaczonych dla poszczególnych 

sołectw.  Mamy świetlice, które świetnie sobie radzą od samego początku ich 

funkcjonowania, ale pozostałe powinny mieć wsparcie z ramienia np. Koła Gospodyń 

Wiejskich. Na dzień dzisiejszy powstały takie dwa koła w Leśniewie i w Srokowie. 

Jeśli chodzi o przekazywanie świetlic dla GOK to zaniechano takich czynności ze 

względu na małą ilość pracowników w jednostce. Poza tym jeżeli zaistnieje 

zapotrzebowanie na pomoc w realizacji różnych przedsięwzięć w poszczególnych 

sołectwach to Gminny Ośrodek Kultury jest otwarty na wszelkiego rodzaju 

współpracę.   

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił o wyjaśnienie do 

kolejnej sesji czy koszty utrzymania świetlic są takie jak w materiale przedłożonym w 

miesiącu lutym.  Ze względu na brak dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy 

zamknął punkt 7 porządku obrad po czym przystąpił do realizacji punktu 8.  

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 7 i przeszedł do realizacji pkt 8 porządku 

obrad.  

 

 

Pkt 8.    

Informacja o pozyskanych przez gminę środkach unijnych w 2018 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń powiedział, że materiał radni otrzymali                  

w formie papierowej i elektronicznej w ustawowym terminie (załącznik nr 9 do 

protokołu). Temat był szeroko omawiany podczas posiedzeń komisji stałych po czym 

poprosił Wójta Gminy Srokowo Marka Olszewskiego o wprowadzenie do tematu.  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że po pozyskaniu w 2016 r. 

środków zewnętrznych z PROW w 2018 roku zostały zrealizowane następujące 
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projekty: na przebudowę drogi gminnej w miejscowości Kaczory – kwota 

dofinansowania 555 581 zł; „E-gmina uruchomienie e-usług i poprawa dostępu do 

informacji przestrzennej w Gminie Srokowo” – kwota dofinansowania to        

709 580,84 zł; „Przebudowa drogi w miejscowości Siniec (działka nr 309/1), dojazd 

do pól – etap I” – kwota dofinansowania 50 tys. zł; „Doposażenie ochotniczych straży 

pożarnych działających na terenie Gminy Srokowo w urządzenia ratownictwa, 

niezbędne do udzielania pomocy poszkodowanym bezpośrednio na miejscu 

popełnienia przestępstwa” – dofinansowanie na kwotę 18 100 zł. Ponadto zostały 

złożone wnioski, które jeszcze znajdują się w trakcie oceniania, a mianowicie: 

„Miejsce aktywnej rekreacji na terenie Gminy Srokowo” z możliwością dofinansowania 

43 400 zł, przy czym wiadomo już, że ten projekt znajduje się na trzeciej pozycji pod 

względem jego oceny. Gmina udzieliła pomocy w przygotowaniu wniosków z PROW 

dla Stowarzyszenia „Wiedza, Rozwój, Praca” na kwotę 46 106,56 zł, z których to 

środków wykonano materiały promocyjne dla naszej Gminy jak również powstał 

Escaperoom. Wszelkie szczegółowe informacje zostały ujęte w materiale 

przedłożonym dla radnych, włącznie ze środkami finansowania, pozyskanymi 

kwotami oraz planowanym czasie zakończenia realizacji projektów.                              

Ponadto, składano wnioski do Urzędu Wojewódzkiego w Olsztynie oraz do 

Stowarzyszenia LGR „Wielkie Jeziora Mazurskie” („Remont - przebudowa ulic 

Młynarskiej i Parkowej w Srokowie” oraz "Miejsca aktywnej rekreacji na terenie gminy 

Srokowo" (Solanka, Silec), które nie otrzymały dofinansowania.  Złożono również 

wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej                  

w Olsztynie na doposażenie OSP Srokowo w specjalistyczne stroje bojowe, jednak 

cały konkurs pozostawiony został bez rozpatrzenia. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń otworzył dyskusję, a w związku z jej 

brakiem poprosił o przegłosowanie przyjęcia informacji o pozyskanych przez gminę 

środkach unijnych w 2018 r. 

Rada Gminy Srokowo w obecności 15 radnych jednogłośnie –                      

15 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  przyjęła 

informację o pozyskanych przez gminę środkach unijnych w 2018 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 8 i przeszedł do realizacji pkt 9 porządku 

obrad.  

 

Pkt 9.    

Analiza działań i form promocji w Gminie Srokowo w 2018 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń powiedział, że materiał radni otrzymali                  

w formie papierowej i elektronicznej w ustawowym terminie (załącznik nr 10 do 

protokołu). Temat był szeroko omawiany podczas posiedzeń komisji stałych po czym 

poprosił Wójta Gminy Srokowo Marka Olszewskiego o wprowadzenie do tematu.  
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Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że materiał radni otrzymali,                      

a część działań i zadań pokrywa się z pozyskiwaniem środków zewnętrznych jak np. 

przygotowanie materiałów promocyjnych, mapek gminy, gadgetów, długopisów,    

roll-upów itd. Na ten cel wydatkowano w całości wszystkie pozyskane środki 

zewnętrzne.  Podejmowano działania z innymi podmiotami jak np. Zgromadzenie 

Wędrownicze przy Kociewskim Klubie Turystycznym podczas organizacji „Maratonu na 

Orientację JASZCZUR - ZAPOMNIANE ŚLUZY" (27-29.04.2018r.), w którym udział 

wzięło ponad 50 osób z terenu całej Polski. Promowano imprezy organizowane przez 

Gminny Ośrodek Kultury w Srokowie (pomoc w dystrybucji ogłoszeń, plakatów, 

wykonywanie zdjęć, przekazywanie gadżetów promocyjnych gminy na nagrody dla 

uczestników wydarzeń, przygotowywanie relacji z imprez itp.). Przekazywano 

materiały i gadżety promocyjne gościom odwiedzającym gminę – np. partnerom                  

z Obwodu Kaliningradzkiego. Organizowano wyjazd na imprezę plenerową „Mazurskie 

Spotkania z wodą, rybą i tradycją” w miejscowości Okrągłe w gminie Giżycko 

(01.07.2018 r.) i udział reprezentacji Srokowa w zmaganiach międzygminnych 

„Samorząd w sieci” (gminy członkowskie LGR „Wielkie Jeziora Mazurskie”), w których 

to Gmina Srokowo zajęła I miejsce. Uczestniczyliśmy w wydaniu publikacji 

„Samorządy najlepsze w Polsce. 28 lat Samorządów w Polsce” (koszt: ok. 2500,00zł). 

Celem promocji jest rozwój Gminy Srokowo przy wykorzystaniu istniejącego 

potencjału oraz tworzenie pozytywnego wizerunku gminy dla mieszkańców, gości, 

turystów i inwestorów. Kierunek promocji jest spójny ze Strategią Rozwoju Gminy                 

i ze Strategią Rozwoju Turystki Kętrzyńskiego Obszaru Funkcjonalnego. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń zapytał czy radni mają pytania do 

przedłożonego materiału po czym otworzył dyskusję, a w związku z jej brakiem 

poprosił o przegłosowanie przyjęcia informacji dotyczącej analizy działań                   

i form promocji w Gminie Srokowo w 2018 r. 

Rada Gminy Srokowo w obecności 15 radnych jednogłośnie –                      

15 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  przyjęła 

informację dotyczącą analizy działań i form promocji                                                  

w Gminie Srokowo w 2018 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 9 i przeszedł do realizacji pkt 10 porządku 

obrad.  

 

Pkt 10.  

Analiza wyników pracy zespołu ds. przygotowania koncepcji 

organizacyjno-finansowej funkcjonowania oświaty w Gminie Srokowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń powiedział, że Wójt Gminy Srokowo 

zarządzeniem nr 82/2018 z dnia 19 grudnia 2018 roku powołał zespół roboczy do 

spraw przygotowania koncepcji organizacyjno- finansowej funkcjonowania oświaty w 
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Gminie Srokowo w składzie: Małgorzata Chociełowska – Przewodnicząca zespołu oraz 

członkowie: Małgorzata Cwalina, Cezary Boroch, Józef Łastówka, Krzysztof Mościcki, 

Marek Wawer i Jadwiga Zając. Zadaniem w/w zespołu było przygotowanie koncepcji 

organizacyjno – finansowej funkcjonowania oświaty, która została przedłożona 

Wójtowi Gminy Srokowo.  

Materiał, nad którym pracował zespół, radni otrzymali w formie papierowej                           

i elektronicznej, a zagadnienie to było analizowane na ostatnim posiedzeniu komisji 

stałych. W dniu wczorajszym czyli 20 lutego w budynku Szkoły Podstawowej w 

Solance odbyło się spotkanie z rodzicami uczniów z Solanki w sprawie zapoznania się 

ze stanowiskiem dotyczącym przyszłości szkoły. Materiał radni otrzymali                  

w formie papierowej i elektronicznej w ustawowym terminie (załącznik nr 11 do 

protokołu). Przewodniczący poprosił Panią Sekretarz Gminy Małgorzatę Chociełowską 

o przekazania wypracowanych wniosków przez zespół.  

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że w koncepcji 

organizacyjno- finansowej funkcjonowania oświaty w gminie znalazły się takie punkty 

jak obecny stan organizacyjny szkół, obecna sytuacja finansowa, sytuacja 

demograficzna, finanse szkół, proponowane oszczędności w Filii oraz oszczędności 

wynikające z likwidacji Filii. Na przedostatnim spotkaniu zespołu zostało 

przeprowadzone głosowanie, w którym wzięło udział 5 członków zespołu, z czego 

czterech członków wyraziło negatywną opinię na temat likwidacji szkoły filialnej w 

Solance, pozostając w utrzymaniu szkoły w strukturze I-IV. Obecna szkoła liczy 40 

uczniów, a od września będzie ich 19, aczkolwiek posiadamy informację, że liczba ta 

zmniejszy się jeszcze o dwóch uczniów.  Dodatkowo członkowie zespołu zwrócili 

uwagę na brak w dokumentacji finansowych korzyści wynikających z likwidacji filii 

bądź obniżenia struktury organizacyjne oraz oszczędności finansowych wynikających 

z likwidacji filii. Po kolejnym spotkaniu taka informacja została przygotowana                         

i dostarczona zespołowi. Zespół zwrócił się do Wójta Gminy o przedstawienie 

propozycji wykorzystania budynku po szkole jak również planu powiększenia 

przedszkola w Srokowie celem zapewnienia wszystkim dzieciom dostatecznej ilości 

miejsc.   

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń otworzył dyskusję, a w związku z jej 

brakiem poprosił o przegłosowanie przyjęcia informacji dotyczącej analizy wyników 

pracy zespołu ds. przygotowania koncepcji organizacyjno-finansowej funkcjonowania 

oświaty w Gminie Srokowo. 

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 15 radnych jednogłośnie –                      

15 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  przyjęła 

informację dotyczącą analizy wyników pracy zespołu ds. przygotowania 

koncepcji organizacyjno-finansowej funkcjonowania oświaty w Gminie 

Srokowo. 
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Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 9 i przeszedł do realizacji pkt 10 porządku 

obrad.  

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń otworzył dyskusję, a w związku z jej 

brakiem zamknął punkt 10, a następnie przed przejściem do punktu 11 porządku 

obrad o godzinie 15.03 ogłosił przerwę, która trwała do godziny 15.18. 

 

Pkt 11.   Podjęcie uchwał w sprawach: 

11.1. Określenia kryteriów obowiązujących w postępowaniu 

rekrutacyjnym do klas pierwszych publicznej szkoły podstawowej, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Srokowo, dla kandydatów 

zamieszkałych poza obwodem wybranej szkoły, określenia dokumentów 

niezbędnych do potwierdzenia spełniania kryteriów oraz przyznania liczby 

punktów każdemu kryterium. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że materiał radni 

otrzymali w formie elektronicznej. Temat był szczegółowo omawiany podczas 

posiedzenia komisji stałych, a do projektu naniesiono poprawki uzgodnione podczas 

posiedzenia. Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Sekretarz Małgorzatę 

Chociełoską o krótkie wprowadzenie. 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że dzieci i młodzież 

zamieszkujący w obwodzie danej szkoły przyjmowane są bez konieczności 

przeprowadzania jakiejkolwiek rekrutacji, gdyż dokonuje się tego na podstawie 

zgłoszenia, które następuje z urzędu. Rekrutacja odbywa się wyłącznie wobec dzieci 

spoza obwodu i wyłącznie, gdy w danej sytuacji dana szkoła dysponuje wolnymi 

miejscami. Kryteria rekrutacji określa w drodze aktu prawa miejscowego organ 

prowadzący czyli Rada Gminy. Kryteria ujęte w projekcie uchwały dotyczą: W szkole 

obowiązek szkolny spełnia rodzeństwo kandydata; Kandydat uczęszcza do oddziału 

przedszkolnego funkcjonującego w szkole; W obwodzie szkoły zamieszkują krewni 

kandydata wspierający rodziców w zapewnieniu mu należytej opieki; Szkoła znajduje 

się w pobliżu miejsca pracy rodzica (opiekuna prawnego) kandydata; Droga 

kandydata do szkoły jest krótsza niż do szkoły obwodowej. Maksymalna ilość 

punktów możliwych do uzyskania to 5 punktów (po zmianie zaproponowanej podczas 

posiedzenia komisji przez radnych). Uchwała należało zmienić również z tego 

powodu, że w szkole nie będą istniały klasy gimnazjalne. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń otworzył dyskusję, a w związku              

z jej brakiem poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Srokowo Jarosława 

Stanickiego o odczytanie projektu uchwały nr V/32/2019 Rady Gminy Srokowo z dnia                   

21 lutego 2019 r. w sprawie określenia kryteriów obowiązujących w postępowaniu 

rekrutacyjnym do klas pierwszych publicznej szkoły podstawowej, dla których 
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organem prowadzącym jest Gmina Srokowo, dla kandydatów zamieszkałych poza 

obwodem wybranej szkoły, określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia 

spełniania kryteriów oraz przyznania liczby punktów każdemu kryterium, a następnie 

poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 15 radnych jednogłośnie –   15 gł. „za”,                     

0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                                  

Nr V/32/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 21 lutego 2019 r. w sprawie 

określenia kryteriów obowiązujących w postępowaniu rekrutacyjnym do 

klas pierwszych publicznej szkoły podstawowej, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Srokowo, dla kandydatów zamieszkałych poza 

obwodem wybranej szkoły, określenia dokumentów niezbędnych do 

potwierdzenia spełniania kryteriów oraz przyznania liczby punktów 

każdemu kryterium. 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Radni Gminy Srokowo głosujący „za” podjęciem uchwały: 

1. Cezary Boroch 

 2. Małgorzata Dwulat 

 3. Piotr Dziadoń 

 4. Henryk Flis 

 5. Agnieszka Gajowniczek 

 6. Teresa Krasucka 

 7. Andrzej Kuriata 

 8. Maciej Kuriata 

 9. Józef Łastówka 

 10. Renata Mendala 

 11. Krzysztof Mościcki 

 12. Wojciech Prawecki 

 13. Marek Stachurski 

 14. Jarosław Stanicki 

 15. Marek Wawer 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 11.1 i przeszedł do realizacji pkt 11.2 

porządku obrad.  

 

11.2. Zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. prof. Stanisława  

Srokowskiego w Srokowie z Filią w Solance poprzez likwidację szkoły 

filialnej. 
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Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że materiał radni 

otrzymali w formie elektronicznej. Temat był szczegółowo omawiany podczas 

posiedzenia komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że nakłady na zadania oświatowe 

w 2018 roku związane z funkcjonowaniem naszych szkół wyniosły 3 751 354,30 zł               

z czego z subwencji oświatowej otrzymaliśmy 2 495 654 zł co oznacza, że z własnych 

środków musimy dodatkowo dołożyć 1 255 600,30 zł. To są kwoty bez kosztów 

związanych z dowożeniem uczniów do naszych szkół oraz do placówek edukacyjnych 

do SOSW w Kętrzynie, do ZS z oddziałami integracyjnymi w Kętrzynie i Węgorzewie, 

które opiewają na kwotę 395 468,11 zł. Jeśli chodzi o kwestie organizacyjne 

dotyczące prognoz demograficznych to w roku bieżącym roku szkolnym 2018/2019 

posiadamy 249 uczniów z czego w Solance uczy się ich 40, a 209 w Srokowie. Na rok 

2019/2020 będziemy mieli łącznie 229 uczniów z czego 19 będzie się uczyło                     

w Solance, a 210 w Srokowie. Kolejne dane demograficzne radni mają w swoich 

materiałach. Wójt zauważył, że oprócz szkoły podstawowej prowadzone są oddziały 

przedszkolne, w których łącznie w roku szkolnym 2018/2019 mamy 12 dzieci,                      

a w 2019/2020 będzie ich 10. Ilość uczniów w poszczególnych klasach przedstawia 

się następująco: kl. I-IV 19 uczniów i 10 przedszkolaków. Radni otrzymali również 

informację dotyczącą potencjalnych oszczędności wynikających z likwidacji szkoły 

filialnej w Solance, które otrzymaliśmy z wyliczenia tylko i wyłącznie oszczędności 

płacowych. Wyliczenie sporządzono przy pomocy pracowników kadr i płac oraz Pani 

Dyrektor Szkoły Podstawowej. Wynika z nich oszczędność na poziomie ok. 400 tys.zł.  

Pani Wicedyrektor przygotowała materiał dotyczący tego co powinniśmy realizować, 

a czego nie robimy czyli kwestie obejmujące wsparcia naszych dzieci z opiniami 

(tylko na dzieci posiadające orzeczenia otrzymujemy świadczenia na dodatkowe 

zajęcia oraz nauczycieli wspomagających). Problem polega na tym, że na chwile 

obecną nie posiadamy możliwości finansowych, aby zabezpieczyć finansowanie 

realizacji tego zadania. Dotyczy to dodatkowych zajęć korekcyjno-kompensacyjnych 

dla dzieci, których w szkole w Srokowie posiadamy 47, a w Solance 17. Z zestawienia 

wynika, że mamy 6 dzieci do kl. III z orzeczeniami, a z tego wynika, że będziemy 

musieli zatrudnić jeszcze jednego nauczyciela wspomagającego w Solance co 

dodatkowo obciąży nasz budżet. Sytuacja wygląda tak, że w klasie I nie będziemy 

mieli żadnego ucznia, w klasie II – 11dzieci, w klasie III żadnego ucznia i w klasie IV 

będzie ich 8 z tym, że już wiadomo, iż ta liczba się zmieni ze względu na 

zmniejszenie się o dwoje uczniów co sprawi, że istnienie klasy IV stanie pod znakiem 

zapytania ponieważ oddział musi liczyć minimum 7 dzieci. To są dylematy, z którymi 

się borykamy analizując sprawy związane z funkcjonowaniem oświaty w naszej 

gminie. Wójt dodał, że pomimo zapewnień Pani Minister, że w subwencjach 

oświatowych będą ujęte 5% podwyżki płac dla nauczycieli to Gmina Korsze dla 

przykładu otrzymała niższą subwencję o 192 tys. zł co potwierdził obecny podczas 

obrad sesji Radny Powiatu Kętrzyńskiego Łukasz Wiśniewski. Nie wiemy czego 

możemy się spodziewać, a jak wiadomo decyzje związane ze zmianami musimy 
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podejmować do końca lutego. Musimy mieć pełną świadomość tego, że jeśli nie 

podejmiemy decyzji związanej z likwidacją szkoły filialnej to będziemy mieli problem           

z zamknięciem finansowania zadań oświatowych, a w tym przypadku należy sobie 

uzmysłowić, że będziemy musieli poczynić cięcia budżetowe w innych obszarach, aby  

znaleźć środki. Na dzień dzisiejszy jedynym takim obszarem, z którego można 

cokolwiek przesunąć to są drogi co może się odbić na ich i tak nie za dobrej jakości. 

Wójt uważa, że jeśli dojdzie do likwidacji szkoły filialnej to i tak znaczną część 

zaoszczędzonych środków trzeba będzie przeznaczyć na uzupełnienie realizacji zadań 

oświatowych wynikających z orzeczeń i opinii będących w posiadaniu naszych dzieci, 

które potrzebują takiego wsparcia i opieki. Dodatkowo będzie się to wiązało                   

z zatrudnieniem odpowiedniej kadry, która będzie te zadania realizowała. Kolejną 

rzeczą jest to, że kolejna część tych środków będzie wydana na wypłacenie 

podwyżek nauczycielom, gdyż nie można wierzyć w to, że ministerstwo w pełni 

zabezpieczy i przekaże finanse na ten cel. Ustawowo jesteśmy zmuszeni do 

zabezpieczenia wypłaty podwyżek dla nauczycieli i może się okazać, że w budżecie 

nie będziemy mieli takich środków i możliwości zrealizowania tego zadania. Do tego 

należy zaznaczyć, że wspominana podwyżka nie dotyczy pensji od 1 kwietnia, ale od 

1 kwietnia z wyrównaniem od 1 stycznia. To będzie dla nas bardzo duże obciążenie 

finansowe. Wójt powiedział, że jeśli chodzi o wątpliwości dotyczące wykorzystania 

obiektu to powinniśmy sobie zdawać sprawę, że przeniesienie przedszkola z Solanki 

do Srokowa jest technicznie nie możliwe, a co za tym idzie najmłodsze dzieci 

musiałyby pozostać w części „starego budynku”, a pozostała część można 

wykorzystać na adaptację zorganizowania Domu Pomocy Społecznej o czym również 

rozmawiano podczas ostatniego posiedzenia komisji. Wójt informował radnych,                  

że miesięczne koszty związane z utrzymaniem osoby w domu pomocy społecznej 

(które ponosimy) wynoszą ok. 3 000 zł. Posiadając swój własny DPS te pieniądze 

mogłyby pozostać w jakiejś formie w naszej gminie, zabezpieczałyby naszych 

starszych mieszkańców, dodatkowo utworzyłyby dodatkowe miejsca pracy,                      

a w przypadku wolnych miejsc moglibyśmy świadczyć usługi na zewnątrz pozyskując 

środki, które mogłyby wpływać na poprawę sytuacji osób starszych znajdujących się 

w takich ośrodkach. Jeśli chodzi o organizację to prowadzeniem ośrodka mógłby się 

zająć GOPS Srokowo z możliwością wykorzystania funduszy zewnętrznych, które są 

do pozyskania w ramach Programu „Senior plus”. Na dzień dzisiejszy przekazaliśmy 

kwotę 127 260 zł do DPS za opiekę nad naszymi trzema mieszkańcami. W przypadku 

poprawy stanu lokalowego w szkole w Srokowie docelowo należałoby przenieść 

najmłodsze dzieci z Solanki, a kolejną część „starego budynku” przeznaczyć na 

funkcjonowanie świetlicy wiejskiej, a dotychczasowy lokal świetlicy po prostu 

sprzedać, aby zejść ze swoich udziałów w wysokości 35/100 części budynku, który                 

w pozostałej części należy do osób prywatnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń otworzył dyskusję. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że Wójt stwierdził, iż kwoty, które 

zaoszczędzimy będziemy mogli przeznaczyć na lepsze zaopatrzenie w pomoc 
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specjalistyczną dzieci z Solanki, których rodzice walczą o dodatkowe godziny zajęć.   

W przypadku orzeczeń otrzymujemy duże pieniądze na zatrudnienie nauczycieli 

wspomagających. Radna uważa, że nie w porządku byłoby gdybyśmy nie dodali,                 

iż na każde dziecko z orzeczeniem otrzymujemy ponad 50 tys. zł.  

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska dodała, że jest to zależne od rodzaju 

choroby. Jeśli jest to autyzm lub Asperger to jest napisane w orzeczeniu, że dziecko 

musi posiadać nauczyciela wspomagającego, a my musimy go zapewnić. 

Radna Agnieszka Gajowniczek uważa, że nadwyżka subwencji uwzględnia dodatkowe 

koszty zatrudnienia nauczyciela wspomagającego. Radna zdaje sobie sprawę, że 

ciężko jest dyskutować nad podanymi kwotami wydatków, ale ciężko było się jej 

zdecydować nad podjęciem stanowiska, ponieważ zgodnie z otrzymanymi 

dokumentami przedstawione wysokości nie pozwalały radnym na określenie jaką 

konkretnie kwotę jesteśmy w stanie zaoszczędzić zamykając szkołę filialną. 

Zakładając, że w przyszłym roku w Solance zostaną dwa oddziały, a mianowicie klasa 

II i IV z czego istnieje możliwość, że klasy IV jednak może nie być ze względu na 

zbyt małą liczbę uczniów to w rzeczywistości zostaje nam jeden oddział kl. II z 11 

uczniów. Będzie również jeszcze oddział przedszkolny z 10 dzieci. radna uważa, że 

jest to jeden etat nauczycielski.   

Wicedyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Danuta Bielecka 

powiedziała, że w takim przypadku muszą być dwa etaty, gdyż kl. II prowadzi jeden 

nauczyciel, do tego nauczyciel religii i j. angielskiego. W oddziale przedszkolnym 

potrzebujemy również nauczyciela j. angielskiego i religii plus drugi etat nauczyciela – 

opiekuna przedszkolaków. Jeśli zostanie kl. IV to będziemy musieli zatrudnić 

nauczyciela wspomagającego (dla jednego ucznia), gdyż dotychczasowi nauczyciele 

wspomagający będą musieli pozostać w Srokowie. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że w Srokowie ten uczeń będzie miał 

takiego nauczyciela. 

Wicedyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Danuta Bielecka 

powiedziała, że nie. Jeśli klasa IV pozostanie w Solance to będziemy musieli zatrudnić 

nauczyciela wspomagającego. Dotychczasowi nauczyciele z Solanki przechodząc do 

Srokowa mogliby pełnić funkcję nauczyciela wspomagającego 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy w ramach nadgodzin?  

Wicedyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Danuta Bielecka 

powiedziała, że nie. Była by to praca w ramach etatu i nie są to godziny 

ponadwymiarowe. 
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Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy jeśli płacimy dziecku w Solance za 

nauczyciela wspomagającego to w przypadku przeniesienia tego ucznia do Srokowa 

to też musimy zapłacić nauczycielowi w Srokowie? 

Wicedyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Danuta Bielecka 

powiedziała, że tak. W momencie przejścia nauczyciela do Srokowa będzie on tylko 

nauczycielem wspomagającym i nie będzie prowadził innych zajęć, a tylko będzie 

nauczycielem wspomagającym. Oprócz tego nauczyciela musi być zatrudniony 

kolejny, który będzie prowadził zajęcia.  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że mając w kl. IV w Solance 

nauczyciela i nauczyciela wspomagającego (jedna osoba), a po przeniesieniu go do 

Srokowa pozostaje nauczyciel wspomagający, a nauczyciela przedmiotowego nie 

mamy, więc należy go zatrudnić. 

Wicedyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Danuta Bielecka 

powiedziała, że w kl. IV mamy nauczycieli przedmiotowych, a oprócz nich w klasie 7 

osobowej musi być dodatkowo zatrudniony nauczyciel wspomagający. To oznacza, że 

potrzebujemy dwóch nauczycieli na jednej lekcji.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że zastanawiające 

jest dla niego to, że dopiero teraz przedstawiono radnym takie argumenty. Dlaczego 

nie mówiono o nich wcześniej? Zwłaszcza, że dopiero teraz mówimy o mniejszej 

liczbie uczniów i konieczności zatrudnienia kolejnego nauczyciela? Przewodniczący 

uważa, że po prostu nie stworzono wcześniej schematu organizacyjnego przy 

założeniu istnienia tylko szkoły w Srokowie bez filii w Solance. W takim przypadku 

radni mieliby podane konkretne informacje dotyczące ilości potrzebnych nauczycieli               

i jak liczne będą klasy itp.   

Wicedyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Danuta Bielecka 

powiedziała, że to o czym wspomniał Pan Wójt odnośnie przygotowania materiałów 

to zostało przygotowane i przekazane. Nikt wcześniej nie wspomniał o tym, że mają 

być przygotowane kalkulacje nauczycieli. Ponieważ była o tym mowa w poniedziałek 

podczas komisji to wspólnie z Panią Dyrektor przygotowano takową kalkulację. 

Sekretarz  otrzymała ją we wtorek, a dzisiaj jeszcze przeprowadzono rozmowę                     

z panem Wójtem. 

Radny Józef Łastówka powiedział, że radni otrzymali informację, że odchodzi jedna 

osoba z obsługi i jedna nauczycielka. Pani Wicedyrektor przekazała też, że na dzień 

dzisiejszy nauczyciel zdecydował się iż nie odejdzie na emeryturę. Jeśli chodzi o panią 

z obsługi to z tego co wiadomo ona również nie chce odchodzić na emeryturę. Radny 

uważa, że nikt i nikogo nie może zmusić do odejścia na emeryturę. 

Radca Prawny Ryszard Bielański uważa, że jeśli nie będzie dla tej osoby (z obsługi) 

pracy po likwidacji filii to będzie można ją zwolnić. 
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Radny Józef Łastówka powiedział, że jeśli dojdzie do likwidacji filii to przecież miało 

być przedszkole w Solance. Poza tym zapomnieliśmy jeszcze o jednej rzeczy,                       

a mianowicie ile kosztuje utrzymanie budynku po byłej szkole w Jegławkach, a ile 

kosztowałoby nas utrzymanie nieruchomości po ewentualnej likwidacji szkoły?                     

To zapewne również jest nie wyliczone. Radny zaproponował, abyśmy dali sobie 

jeszcze trochę czasu, żeby dzieci jeszcze chociaż przez rok kontynuowały naukę                    

w Solance, a później i tak wrócimy do tej dyskusji ponownie.  

Radny Krzysztof Mościcki uważa, że rok temu podczas rozmowy słyszeliśmy takie 

same argumenty co w dniu dzisiejszym. Tymczasem okazuje się, że w przyszłym 

roku szkolnym w filii w Solance będziemy mieli 19 lub 17 uczniów: czyli w kl. I -2 

uczniów, w kl. II – 11; w kl. III – brak uczniów i w kl. IV -8 lub 6 uczniów                        

(w zależności od tego czy rzeczywiście dwoje uczniów przejdzie do Srokowa)                   

z praktycznie jednym pełnym oddziałem, gdyż klasa IV będzie posiadała za mało 

uczniów by można było utworzyć drugi oddział. W kolejnym roku szkolnym będziemy 

16 uczniów w szkole (w kl. I- 3 dzieci; w kl. II – 2; w kl. III – 11; w kl. IV –brak 

uczniów). Radny uważa, że nie należy udawać, że nie widzimy aż tak oczywistych 

kwestii, zwłaszcza, że w najbliższej perspektywie sytuacja nie wygląda lepiej, a wręcz 

przeciwnie. Jeśli chodzi o jakość to czy nie lepiej byłoby, abyśmy mogli zapewnić 

uczniom, którzy tego potrzebują udziału w zajęciach pozalekcyjnych, korekcyjno-

kompensacyjnych i wyrównawczych za te same pieniądze? Radny uważa, że za te 

pieniądze powinniśmy stworzyć dzieciom lepsze warunki kształcenia, a przy zmianie 

organizacji dowozu można wszystko odpowiednio dograć, gdyż uczniowie i tak muszą 

być dowożeni. Najważniejsze jest to, że jeśli nie mamy pełnego finansowania to 

zaczynamy przeżywać pewnego rodzaju syndrom biedaka, którego skoro nie stać na 

coś lepszego to kupuje w zamian podwójną porcję „byle czego”. Nie powinniśmy 

rozdrabniać środków, które jeszcze posiadamy. Powinniśmy je zebrać i zadbać o jak 

najlepszą jakość nauczania w szkole, która jak wiadomo będzie jeszcze 

funkcjonowała. Uważa, że nie powinniśmy wracać do takiej samej dyskusji jaka była 

prowadzona rok temu przeciw likwidacji szkoły, ponieważ nie ma to większego sensu. 

Powinniśmy zastanawiać się co zrobić, aby szkoła świadczyła usługi na wysokim 

poziomie i nad tym powinniśmy dyskutować.   

Radny Maciej Kuriata zapytał przy jakiej liczbie uczniów zamknięto szkołę                          

w Jegławkach? 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska odpowiedziała, że dokładnie nie pamięta. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że było to chyba 67 uczniów. 

Radny Cezary Boroch powiedział, że podczas dyskusji padły zapewnienia, że 

zaoszczędzone środki można przeznaczyć na różnego rodzaju dodatkowe zajęcia 

korekcyjno- kompensacyjne, pozalekcyjne i rozwijające zainteresowania uczniów itd. 

Radny zapytał kiedy te zajęcia miałyby być realizowane skoro jesteśmy ograniczeni 
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odjazdami autobusów? Jako nauczyciel, dwa razy w tygodniu na po siedem lekcji,                

a gdy w grafiku ma wolną szóstą lekcję to uczniowie, którzy chcieliby skorzystać                    

z jego zajęć nie mogą w nich brać udziału ponieważ sami mają np. siedem lekcji, 

które kończą się o godzinie 14.20, a o 14.30 jest odjazd autobusów, którymi 

dojeżdża ok. 70 % uczniów naszej szkoły. Czy w takim przypadku ktoś pomyślał jak 

to zrealizować? Czy też trzeba byłoby wydłużyć czas funkcjonowania szkoły? Kolejne 

pytanie dotyczy tego czy najmłodsze dzieci, a mianowicie uczniowie klas I-III będą 

musiały czekać do godziny 15.20 na powrót do domu? Kolejnym problemem są 

świetlice, ponieważ w Szkole Podstawowej w Srokowie jest jedna sala nazwana 

świetlicą, ale w rzeczywistości to nawet jej nie przypomina gdyż jest w niej ciasno.    

W momencie gdy dojdą do Srokowa dzieci z Solanki pojawi się problem z ich 

pomieszczeniem się. Można je zaprowadzić do jakiejś klasy, ale jeśli mamy zapewnić 

dzieciom opiekę na świetlicy to pomieszczenie to powinno funkcjonować jak świetlica, 

gdzie dziecko może sobie odpocząć lub odrobić lekcje, a nie nadal siedzieć w ławce 

przez kolejną godzinę. Poza tym jednym kursem dzieci nie będą przywożone                    

z Solanki ponieważ się nie zabiorą, a więc dochodzi kolejny problem związany                      

z dojazdami. I tak na koniec jeśli nawet przedszkole przez jakiś okres 

funkcjonowałoby w Solance to i tak docelowo musiałoby być przeniesione do 

Srokowa. W Srokowie w punkcie Stokrotka mamy miejsce dla 25 dzieci, gdzie 

również jest mało miejsca. Pomieszczenia dla zerówek znajdują się w sali 

gimnastycznej gimnazjalnej z czego jedna z nich jest zaadoptowana z sali gimnastyki 

korekcyjnej, a druga z pomieszczenia gospodarczego. Szkoła w Srokowie ma 

ograniczoną liczbę miejsc i nie uda się nam pomieścić wszystkich dzieci w taki 

sposób, aby mogły się normalnie uczyć.  

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że radni otrzymali do analizy dwie tabele, 

a mianowicie: Pierwsza z nich to koncepcja organizacyjno– finansowa 

funkcjonowania oświaty w Gminie Srokowo (załącznik nr 11) oraz załącznik nr 2 do 

uzasadnienia uchwały w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej w Srokowie                 

z Filią w Solance. Tabela zawiera informację mówiącą, że liczba dzieci w roczniku 

2019/2020 to 187 uczniów. Ta sama tabela wskazuje, że uczniów w Srokowie mamy 

210. Analizując przyszły rok szkolny 2020/2021 mamy zapis w tabeli, że będziemy 

mieli 216 uczniów, a w kolejnej tabeli wskazano liczbę 178 uczniów. Radna zapytała 

której demografia jest aktualna skoro w jednym materiale mamy takie rozbieżności? 

Taka sama sytuacja miała miejsce rok w zeszłym roku. Na dodatek nie znamy 

kosztów zwiększonego transportu. Przez rok nic nie zrobiono, aby przygotować 

przedszkole na przyjęcie większej liczby dzieci. Nie znamy kosztów zwiększonego 

zatrudnienia na świetlicy. W rzeczywistości to nawet nie wiemy ile dzieci będzie 

uczęszczało do szkoły w ciągu najbliższych czterech lat. Najprawdopodobniej będzie 

ich mniej, ale nie wiadomo ile dokładnie. W tym roku mamy 14 oddziałów nie licząc 

dwóch klas gimnazjalnych, a w przyszłym roku, gdyby dzieci ze szkoły filialnej 

przeszły do Srokowa byłoby 12 oddziałów, a gdybyśmy pozostawili klasę II i IV                   

to mielibyśmy 14 oddziałów. Szykuje się, że prawdopodobnie IV klasy nie będzie             
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w Solance, a co za tym idzie będziemy mieli tylko 1 oddział mniej w przyszłym roku. 

Najprawdopodobniej za dwa i trzy lata będziemy mieli po 12 oddziałów w Srokowie    

w momencie przejścia dzieci z Solanki. Radna proponuje, aby przyszła II klasa                       

i oddział przedszkolny pozostały w Solance.   

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zapytał czy biblioteka w szkole 

jest konieczna do utrzymywania? Czy nie może ona po prostu stanowić części 

wyposażenia? 

Wicedyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Danuta Bielecka 

odpowiedziała, że bibliotekarka ze Srokowa odejdzie na emeryturę, więc 

bibliotekarka z Solanki przejdzie do Srokowa. Jeśli kl. II i IV zostaną w Solance to 

nauczyciele sami będą korzystali z biblioteki.  

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że radni otrzymali jeszcze tabelę 

zatrudnienia w placówkach podległych, z której wynika, że w szkole włącznie z filią 

na chwile obecną mamy 14 etatów administracji obsługi i łącznie 38 etatów 

nauczycielskich. Dalej jest informacja, że „nie ma możliwości oszczędności na innych 

sprawach jak bezpośrednio uderzających w dzieci”. Nie wiadomo kto przygotował ten 

materiał i dlaczego nie przygotowano radnym żadnych danych? Nie wiadomo nawet 

ile osób na chwilę obecną zajmuje się sprzątaniem w szkole? 

Wicedyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Danuta Bielecka 

odpowiedziała, że na 12 osób obsługi w szkole wchodzą panie pracujące w kuchni, 

sprzątaczki, sekretarka i konserwator, a w Solance są dwie osoby. 

Radny Marek Wawer złożył wniosek formalny o ogłoszenie krótkiej przerwy. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zaproponował przegłosowanie 

przyjęcia wniosku formalnego złożonego przez radnego Marka Wawra. 

Rada Gminy Srokowo w obecności 15 radnych jednogłośnie –   15 gł. „za”,                     

0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  przyjęła wniosek formalny. 

Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 16.18 ogłosił przerwę, która trwała do godziny 16.30. 

Radca Prawny Ryszard Bielański podkreślił, że podjęcie uchwały przez radnych nie 

jest równoznaczne z likwidacją szkoły filialnej, ponieważ jest to na razie uchwała 

intencyjna. Po jej podjęciu zostanie ona doręczona do wiadomości Kuratorium 

Oświaty i innych organów. Później mamy jeszcze miesiąc czasu na zebranie opinii                 

i ponowną dyskusję, po czym do końca marca (po 30 dniach) może być podjęta 

uchwała w sprawie likwidacji szkoły filialnej. W dniu dzisiejszym podejmujemy 

uchwałę intencyjną mówiącą o zamiarze zlikwidowania filii. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zapytał czy radni mają jeszcze 

jakieś pytania, a w związku z ich brakiem, zamknął dyskusję po czym poprosił 
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Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Srokowo Andrzeja Kuriatę  o odczytanie projektu 

uchwały nr V/33/2019 Rady Gminy Srokowo z dnia 21 lutego 2019 r. w sprawie 

zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. prof. Stanisława Srokowskiego                  

w Srokowie z Filią w Solance poprzez likwidację szkoły filialnej, a następnie poddał 

projekt uchwały pod głosowanie.  

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 15 radnych większością głosów                              

–   4 gł. „za”, 11 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  nie podjęła 

uchwały  Nr V/33/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 21 lutego 2019 r.                    

w sprawie Zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. prof. 

Stanisława Srokowskiego w Srokowie z Filią w Solance poprzez likwidację 

szkoły filialnej. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Radni Gminy Srokowo głosujący „za” podjęciem uchwały: 

 1. Małgorzata Dwulat 

 2. Henryk Flis 

 3. Teresa Krasucka 

 4. Krzysztof Mościcki 

  

Radni Gminy Srokowo głosujący „przeciwko” podjęciu uchwały: 

1. Cezary Boroch 

 2. Piotr Dziadoń 

 3. Agnieszka Gajowniczek 

 4. Andrzej Kuriata 

 5. Maciej Kuriata 

 6. Józef Łastówka 

 7. Renata Mendala 

 8. Wojciech Prawecki 

 9. Marek Stachurski 

 10. Jarosław Stanicki 

 11. Marek Wawer 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 11.2 i przeszedł do realizacji pkt 11.3 

porządku obrad.  

 

11.3.Zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. prof. Stanisława 

Srokowskiego w Srokowie z Filią w Solance poprzez obniżenie stopnia 

organizacji Szkoły Filialnej w Solance do struktury I-IV. 
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Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że materiał radni 

otrzymali w formie elektronicznej. Temat był szczegółowo omawiany podczas 

posiedzenia komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że uchwała, która była 

podejmowana w ubiegłym roku dotyczyła tylko okresu przejściowego. Ustawodawca 

dała w ten sposób czas samorządom na podjęcie kolejnej decyzji w roku bieżącym. 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska dodała, że zgodnie z ustawą mogą być 

tworzone szkoły filialne obejmujące strukturę organizacyjną kl. I-III lub I-IV. Może 

być prowadzona szkoła filialna, a jeśli jest tworzona to tylko z określoną strukturą. 

Do procedury przekształcenia szkoły stosuje się przepisy dotyczące likwidacji szkoły, 

a w związku z tym obowiązują wszelkie wytyczne związane z zawiadomieniem 

Kuratora Oświaty, wystąpienia o opinię oraz przekazanie informacji rodzicom są 

konieczne do wykonania.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń otworzył dyskusję, a w związku              

z jej brakiem poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Srokowo Jarosława 

Stanickiego  o odczytanie projektu uchwały nr V/33/2019 Rady Gminy Srokowo                     

z dnia 21 lutego 2019 r. w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. 

prof. Stanisława Srokowskiego w Srokowie z Filią w Solance poprzez obniżenie 

stopnia organizacji Szkoły Filialnej w Solance do struktury I-IV, a następnie poddał 

projekt uchwały pod głosowanie.  

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 15 radnych większością głosów                               

–   12 gł. „za”,  2 gł. „przeciw”,   1 gł. „wstrzymujących się”  podjęła 

uchwałę  Nr V/33/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 21 lutego 2019 r.                     

w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. prof. 

Stanisława Srokowskiego w Srokowie z Filią w Solance poprzez obniżenie 

stopnia organizacji Szkoły Filialnej w Solance do struktury I-IV. 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Radni Gminy Srokowo głosujący „za” podjęciem uchwały: 

1. Cezary Boroch 

 2. Małgorzata Dwulat 

 3. Piotr Dziadoń 

 4. Agnieszka Gajowniczek  

 5. Andrzej Kuriata 

 6. Maciej Kuriata 

 7. Józef Łastówka 

 8. Renata Mendala 

 9. Wojciech Prawecki 
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 10. Marek Stachurski 

 11. Jarosław Stanicki 

 12. Marek Wawer 

Radni Gminy Srokowo głosujący „przeciwko” podjęciu uchwały: 

1. Flis Henryk 

2. Krasucka Teresa 

 

Radni Gminy Srokowo głosujący „wstrzymujący się” podjęciu uchwały: 

1. Krzysztof Mościcki 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 11.3 i przeszedł do realizacji pkt 11.4 

porządku obrad.  

 

11.4. Poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości od osób 

fizycznych w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia 

wynagrodzenia za inkaso. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że materiał nie była 

analizowany podczas posiedzenia komisji stałych Rady Gminy po czym poprosił                   

o dokładne przedstawienie projektu uchwały.  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że w związku z wyborami sołtysów 

na nową kadencję, dopiero teraz możemy podjąć tę uchwałę. Jest to uchwała 

niezbędna do tego, aby nasi sołtysi mogli pobierać podatki rolne, leśne i od 

nieruchomości oraz celem określenia wysokości inkasa czyli wynagrodzenia za 

zbieranie podatków. W stosunku do poprzednich rozwiązań zmianie podległy tylko                 

i wyłącznie nazwiska nowo wybranych sołtysów oraz zmiana zapisów w podstawie 

prawnej.  

 

O godz. 16.30 obrady sesji opuścił radny Marek Stachurski – stan 14 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń otworzył dyskusję, a w związku              

z jej brakiem poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Srokowo Andrzeja Kuriatę  

o odczytanie projektu uchwały nr V/34/2019 Rady Gminy Srokowo z dnia                   

21 lutego 2019 r. w sprawie poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości od 

osób fizycznych w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia 

wynagrodzenia za inkaso, a następnie poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych jednogłośnie –   14 gł. „za”,                     

0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                                  

Nr V/34/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 21 lutego 2019 r. w sprawie 

poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości od osób fizycznych w 
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drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia wynagrodzenia za 

inkaso. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Radni Gminy Srokowo głosujący „za” podjęciem uchwały: 

1. Cezary Boroch 

 2. Małgorzata Dwulat 

 3. Piotr Dziadoń 

 4. Henryk Flis 

 5. Agnieszka Gajowniczek 

 6. Teresa Krasucka 

 7. Andrzej Kuriata 

 8. Maciej Kuriata 

 9. Józef Łastówka 

 10. Renata Mendala 

 11. Krzysztof Mościcki 

 12. Wojciech Prawecki 

 13. Jarosław Stanicki 

 14. Marek Wawer 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 11.4 i przeszedł do realizacji pkt 11.5 

porządku obrad.  

 

11.5. Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2019 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że projekt uchwały 

radni otrzymali w formie elektronicznej, po czym poprosił Panią Skarbnik                          

o wprowadzenie do tematu. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że jeśli i chodzi o zmiany                         

w budżecie to dokonuje się zmian w GOPS Srokowo poprzez przeniesienie środków   

na wypłaty dodatkowych wynagrodzeń rocznych, przeniesienia pomiędzy paragrafami 

w projekcie aktywizacja i w wydatkach w dziale  ochrona zdrowia  z paragrafu zakup 

usług na paragrafy -wynagrodzenia bezosobowe i składki ZUS na zatrudnienie 

terapeuty. W Szkole Podstawowej w Srokowie przeniesienia środków na szkolenia 

BHP dla pracowników szkoły.  W uchwale IV/31/2019 zmieniającej budżet z dnia                 

30 stycznia 2019r  wskazano w załączniku nr 2 - zmiany zwiększające środki                     

w „wydatkach na programy i projekty realizowane ze środków pochodzących                      

z funduszy strukturalnych i Funduszu Spójności oraz pozostałe środki pochodzące                

ze źródeł zagranicznych nie podlegających zwrotowi"  lecz nie wskazano tego                     
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w zapisach uchwały w tekście i nie dołączono załącznika. Zapisy niniejszej uchwały  

naprawiają ten błąd. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń otworzył dyskusję, a w  związku 

z jej brakiem poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Srokowo Jarosława 

Stanickiego o odczytanie projektu uchwały nr V/35/2019 Rady Gminy Srokowo z dnia                    

21 lutego 2019 r. w sprawie zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2019 r.,                        

a następnie poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych jednogłośnie –   14 gł. „za”,                     

0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

Nr V/35/2019 Rady Gminy Srokowo z dnia 21 lutego 2019 r.                          

w sprawie zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2019 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Radni Gminy Srokowo głosujący „za” podjęciem uchwały: 

1. Cezary Boroch 

 2. Małgorzata Dwulat 

 3. Piotr Dziadoń 

 4. Henryk Flis 

 5. Agnieszka Gajowniczek 

 6. Teresa Krasucka 

 7. Andrzej Kuriata 

 8. Maciej Kuriata 

 9. Józef Łastówka 

 10. Renata Mendala 

 11. Krzysztof Mościcki 

 12. Wojciech Prawecki 

 13. Jarosław Stanicki 

 14. Marek Wawer 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 11.5 i przeszedł do realizacji pkt 12 

porządku obrad.  

 

Pkt 12.     

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił o udzielenie odpowiedzi 

na zapytania radnych. 

Pierwsze zapytanie złożyła Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że przy 

przejściu dla pieszych (obok sklepu KUPIEC) znajduje się ubytek asfaltu, który 

stwarza zagrożenie dla nadjeżdżających samochodów oraz dla pieszych. Ponadto                  
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w tym miejscu nie ma żadnej lampy oświetleniowej. Radna zwraca się z prośbą                     

o poprawę doświetlenia tego miejsca oraz zwrócenia uwagi na notoryczne pojawianie 

się ubytku w asfalcie tuż przy przejściu dla pieszych.  

Drugie pytanie złożyła Radna Renata Mendala poprosiła o przegląd oświetlenia                      

w świetlicy wiejskiej w Sińcu. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że jeśli chodzi o doświetlenie na 

przejściu jest to kwestia uzgodnienia z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków 

ponieważ teren ten znajduje się w strefie ochrony konserwatorskiej. Naprawa ubytku 

będzie wykonana jak najszybciej. 

Jeśli chodzi o kwestie związane z oświetleniem świetlicy wiejskiej w Sińcu to zostanie 

w niej wykonany przegląd, a stare żarówki zostaną wymienione na nowe.  

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 12 i przeszedł do realizacji pkt 13 porządku 

obrad.  

Pkt 13.   

Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił o składanie wolnych 

wniosków, informacji i oświadczeń, a w związku z ich brakiem zamknął punkt 13,                     

a następnie przeszedł do realizacji ostatniego punktu porządku obrad.  

Pkt 14.   

Zakończenie obrad V sesji Rady Gminy Srokowo.                                                                                                             

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń wypowiadając formułę „Wobec 

wyczerpania porządku obrad zamykam posiedzenie V sesji Rady Gminy Srokowo”,  

po czym o godz. 17.00 zamknął obrady sesji. 

 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Zgodnie z § 45 ust.2 Statutu Gminy Srokowo przebieg sesji został zarejestrowany, a zapis jest przechowywany 
do czasu przyjęcia protokołu przez radę. 
 
Protokół obejmuje 29  stron i 16  załączników. 
 
 
 
 

 
                                                                                 Przewodniczący Rady Gminy                                                                 

                                                                                            Piotr Dziadoń 

 

Protokół sporządziła:   
   Olga Szostek 


